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Zápis zo zasadnutia Akreditačnej rady UNIZA 

Periodické schvaľovanie študijných programov II. stupňa 

 

FAKULTA HUMANITNÝCH VIED 
 

Dátum zasadnutia: 24.6.2024, 9:00 h 

Miesto zasadnutia: zasadacia miestnosť dekana FHV 

 

Prítomní: prof. Ing. Anna Križanová, CSc., prof. Ing. Pavol Rafajdus, PhD., prof. Ing. Antonín 

Kazda, CSc., prof. Ing. Alena Otčenášová, PhD., prof. Ing. František Schlosser, CSc., doc. Ing. 

Stanislava Strelcová, PhD., doc. RSDr. Jozef Matis, PhD., doc. Ing. Miroslav Hrnčiar, PhD., 

Ing. Peter Čerňan, PhD., Ing. Kristína Šajbanová, Bc. Martina Magulová 

Pozvaní: doc. Ing. Michal Koháni, PhD., JUDr. Renáta Šebestová 

 

Program: 

1. Otvorenie zasadnutia Akreditačnej rady UNIZA (ďalej len „AR UNIZA“) 

2. Prezentácia Hodnotiacej správy pre periodické schvaľovanie študijného programu                  

II. stupňa (ďalej len „hodnotiaca správa“) študijných programov: 

• Mediamatika a kultúrne dedičstvo (garant prof. PhDr. Mária Bátorová, DrSc.) 

• Učiteľstvo anglického jazyka a literatúry; v kombinácii (garant doc. PhDr. Rita 

Rafajlovičová, PhD.) 

• Učiteľstvo výchovy k občianstvu; v kombinácii (garant prof. Ing. Ľuboš Rojka, PhD.) 

3. Diskusia k údajom hodnotiacej správy a k odporúčaniam z Hodnotiacej správy pracovnej 

skupiny Výkonnej rady SAAVŠ k žiadosti o posúdenie vnútorného systému 

zabezpečovania kvality VŠ (ďalej len „Hodnotiaca správa PS SAAVŠ“) 

 

Ad 1.  

Prorektorka pre vzdelávanie prof. Ing. Anna Križanová, CSc. privítala členov AR UNIZA, 

prítomných členov vedenia FHV a garantov /spolugarantov študijných programov. Uviedla, že 

periodické schvaľovanie ŠP vyplýva z povinnosti, ktorá je predpísaná štandardmi SAAVŠ. 

Následne predstavila priebeh zasadnutia AR UNIZA: prezentácia hodnotiacej správy garantom, 

resp. spolugarantom, diskusia garanta/spolugaranta s členmi AR UNIZA k jednotlivým údajom 

hodnotiacej správy a k možnostiam implementácie odporúčaní vyplývajúcich 

z Hodnotiacej správy PS SAAVŠ, ktoré sa týkajú aj samotnej fakulty: 

✓ doplnenie kritéria výberu (študijný prospech) študentov do RŠP o ďalšie kritériá dané 

príslušnou smernicou VSK (úloha univerzity), 

✓ prijatie opatrení na zvýšenie účasti študentov na dotazníkovom prieskume ohľadom 

študijných programov, 

✓ zvýšenie záujmu zahraničných študentov o zahraničné mobility, 

✓ nájdenie vhodného spôsobu motivácie študentov prvého a druhého stupňa štúdia pre 

širšie zapojenie do univerzitného grantového systému, 

✓ V ŠO mediálne a komunikačné štúdiá PS SAAVŠ odporúča:  

- Posilniť mediálnu a komunikačnú predmetovú tematiku v skladbe študijného 

programu. Najmä by bolo účelné v spolupráci s praxou vytipovať oblasti, ktorých 

kvalifikované komunikačné naplnenie praxe požaduje a predmety tohto typu zaviesť 

ako v 2. tak aj 3. stupni štúdia (napr. riadenie tímov, tvorba komunikačnej stratégie, 

realizácia komplexnej komunikačnej kampane, prehĺbiť kreativitu písania 

propagačných textov, apod.).  
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- Potreba zavedenia praxe vo väčšej miere, sústrediť sa vo výučbe na riešenie 

konkrétnych praktických problémov odboru, aby študenti boli schopní také javy po 

ukončení štúdia zvládať.  

- Požiadavka na väčší dôraz pri výchove ku kritickému mysleniu - zváženie  možnosti 

zaviesť predmet.  

- Zváženie zavedenia predmetu, ktorý sa bude koncentrovať na marketingový výskum 

a výskum verejnej mienky s vyústením v praktickej aplikácii výsledkov v 

komunikačnej praxi, potreba väčšej znalosti psychológie komunikácie. 

- Zváženie množstva a štruktúry vyučovaných predmetov so zohľadnením výsledkov 

výskumu názorov študentov. 

- Výstupy tvorivej činnosti niektorých garantov študijného programu súvisia so 

študijným odborom okrajovo (kvalitatívna úroveň) a sú prevažne v slovenskom 

jazyku. 

- Zabezpečiť, aby výstupy tvorivej činnosti viac korešpondovali so ŠO pôsobenia 

pedagóga a dosahovali požadovanú odbornú úroveň.  

- Zručnosti v oblasti schopností tímovej práce špecifické pre tento odbor sú málo 

definované. 

 

AR UNIZA jednomyseľne schválila návrh programu rokovania AR UNIZA. 

 

Dekanka FHV doc. PhDr. Slavka Pitoňáková, PhD. taktiež privítala členov AR UNIZA, 

prítomných členov vedenia fakulty a garantov/spolugarantov študijných programov.  

 

Ad 2. + Ad 3. 

Garanti/Spolugaranti jednotlivých ŠP predstavili študijný program a odprezentovali 

hodnotiacu správu (link na hodnotiacu správu bol pre členov AR UNIZA k dispozícii v excel 

súbore pred zasadnutím AR UNIZA). V rámci prezentácie sa venovali najmä nasledujúcim 

bodom: základné údaje o ŠP, informácie o úprave ŠP od zosúladenia ŠP, zapojenie študentov 

do tvorivých činností, miera spokojnosti s výučbou predmetu, prijímacie konanie, aktuálne 

počty študentov, zahraničné mobility študentov a zamestnancov, uplatniteľnosť absolventov, 

miera spokojnosti študentov s kvalitou ŠP, s prípravou a priebehom stáže/praxe, miera 

spokojnosti zamestnávateľov s dosahovanými výstupmi vzdelávania, podiel študentov na 1 

vyučujúceho, personálne zabezpečenie ŠP, finančné zdroje a silné a slabé stránky ŠP. V závere 

opísali návrh opatrení na zlepšenie ŠP.  

 

1. ŠP Mediamatika a kultúrne dedičstvo, II. stupeň, denná a externá forma  

• prezentácia: spolugarantka doc. PhDr. Slavka Pitoňáková, PhD. (garantka prof. PhDr. 

Mária Bátorová, DrSc.) 

 

Okrem základných informácií z Hodnotiacej správy spolugarantka ŠP popísala špecifiká ŠP, 

jeho vývoj a trajektórie vzdelávania. Informovala o spolupráci s praxou, interakcii s autoritami 

z praxe, vysvetlila prípravu pre prax, popísala priestory, ktoré ŠP využíva a venovala sa aj 

uplatneniu úspešných absolventov.  
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Návrh opatrení na zlepšovanie a rozvoj ŠP: 

P. č.   Opatrenie  Termín  

1.  
Zvýšiť mieru zapojenia študentov do procesu monitorovania kvality študijného 

programu. 
6/2025 

2.  
Zvýšiť rozsah a kvalitu publikačnej a projektovej činnosti - aj s ohľadom na 

nadchádzajúce hodnotenie VER. 
12/2024  

3.  

Dôsledne sledovať a pravidelne kontrolovať napredovanie graduačného rastu 

zamestnancov KMKD s cieľom plniť kritériá na obsadenie funkčných miest docentov a 

profesorov.  

6/2025  

 

Po ukončení prezentácie nasledovala diskusia, v ktorej vystúpili prof. Ing. Alena Otčenášová, 

PhD., prof. Ing. Anna Križanová, CSc., doc. Ing. Miroslav Hrnčiar, PhD., Ing. Peter Čerňan, 

PhD. a prof. Ing. Pavol Rafajdus, PhD. Predmetom diskusie boli najmä nasledujúce otázky a 

podnety: 

• Potreba doplniť v budúcej hodnotiacej správe pre periodické schvaľovanie niektoré  

hodnoty ukazovateľov (z monitorovania ŠP) za akademický rok 2023/2024 (aktuálne 

sú zverejnené v e-vzdelávaní, boli na mieste overené). 

• Publikačná činnosť a snaha o jej zlepšenie. 

• Zamerania v rámci daného ŠP a spôsoby, ako si študenti vyberajú jednotlivé predmety. 

• Potreba viac identifikovať slabé stránky ŠP. 

• Spôsob zabezpečenia udržateľnosti a rozvoja laboratórií. 

• Spolupráca s externými inštitúciami v budúcnosti. 

• Monitorovanie uplatnenia absolventov. 

• Perspektíva ŠP vo všetkých 3 stupňoch VŠ štúdia, najmä čo sa týka personálneho 

zabezpečenia. 

 

Spolugarantka študijného programu kompetentne reagovala na otázky v rámci diskusie. 

V súvislosti s Hodnotiacou správou PS SAAVŠ sa spolugarantka ŠP vyjadrila ku konkrétnym 

odporúčaniam pre ŠO mediálne a komunikačné štúdiá, a tiež zaujala stanovisko k všeobecným 

odporúčaniam, ktoré boli adresované univerzite ako celku.  

 

2. ŠP Učiteľstvo výchovy k občianstvu; v kombinácii, II. stupeň, denná forma  

• prezentácia: spolugarant PhDr. Martin Horemuž, PhD. (garant prof. Ing. Ľuboš Rojka, 

PhD.) 

 

V úvode spolugarant ŠP okrem základných bodov hodnotiacej správy opísal ŠP, katedry, ktoré 

ho zastrešujú, základné oblasti ŠP, spoluprácu s praxou a prípravu na učiteľské povolanie, profil 

absolventa a venoval sa aj úspešným absolventom. 

 

Návrh opatrení na zlepšovanie a rozvoj ŠP: 

P. č.   Opatrenie  Termín  

1.  Zvýšenie kvalifikačného rastu vyučujúcich. Priebežne - trvá 

2.  Zvýšenie zapojenosti do vedecko-výskumných projektov, osobitne zahraničných. Priebežne - trvá 
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3.  
Skvalitnenie publikačnej činnosti.  

Priebežne - trvá 

 

V diskusii vystúpili prof. Ing. Alena Otčenášová, PhD., prof. Ing. Anna Križanová, CSc., doc. 

Ing. Miroslav Hrnčiar, PhD., Ing. Peter Čerňan, PhD. a prof. Ing. Pavol Rafajdus, PhD. a prof. 

Ing. František Schlosser, CSc. Predmetom diskusie boli najmä nasledujúce otázky a podnety: 

• Potreba doplniť v budúcej hodnotiacej správe pre periodické schvaľovanie niektoré  

hodnoty ukazovateľov (z monitorovania ŠP) za akademický rok 2023/2024 (aktuálne 

sú zverejnené v e-vzdelávaní, boli na mieste overené). 

• Potreba skontrolovať a v prípade potreby aktualizovať VTC garantov/spolugrantov, 

aby spĺňali požadované kritériá týkajúce sa publikačnej činnosti.  

• V Hodnotiacej správe je uvedený počet študentov ŠP v dennej forme 40, ale počet 

diplomových prác predložených na obhajobu je 5  - potreba opravy. 

• Perspektíva daného ŠP z hľadiska personálneho zabezpečenia. 

• Zasadnutia  Rady ŠP + zápisy – požiadavka predloženia po zasadnutí AR UNIZA. 

• Pomerne nízka miera pripravenosti absolventov pre prax z hľadiska kompetentností - 

existuje analýza, z akého dôvodu je nižšia? 

 

Spolugarant študijného programu kompetentne reagoval na otázky v rámci diskusie. 

V súvislosti s Hodnotiacou správou PS SAAVŠ zaujal stanovisko k všeobecným 

odporúčaniam, ktoré boli adresované univerzite ako celku.  

 

3. ŠP Učiteľstvo anglického jazyka a literatúry; v kombinácii, II. stupeň, denná forma  

• prezentácia: garantka doc. PhDr. Rita Rafajlovičová, PhD. 

 

Garantka ŠP uviedla základné informácie o ŠP a následne sa venovala opisu jednotlivých bodov 

hodnotiacej správy. 

 

Návrh opatrení na zlepšovanie a rozvoj ŠP: 

P. č.   Opatrenie  Termín  

1.  Zvýšiť rozsah a kvalitu publikačnej a projektovej činnosti. 8/2025 

2.  Zvýšiť dostupnosť najnovších zdrojov študijnej literatúry. 8/2025 

3.  
Zvýšiť mieru zapojenia študentov do procesu monitorovania kvality študijného 

programu.  8/2025 

 

V diskusii vystúpili prof. Ing. Alena Otčenášová, PhD., prof. Ing. Anna Križanová, CSc., doc. 

Ing. Miroslav Hrnčiar, PhD. Predmetom diskusie boli najmä nasledujúce otázky a podnety: 

• Potreba doplniť v budúcej hodnotiacej správe pre periodické schvaľovanie niektoré  

hodnoty ukazovateľov (z monitorovania ŠP) za akademický rok 2023/2024 (aktuálne 

sú zverejnené v e-vzdelávaní). 

• Potreba skontrolovať a v prípade potreby aktualizovať VTC garantov/spolugrantov, 

aby spĺňali požadované kritériá týkajúce sa publikačnej činnosti.  

• Využívanie financovania v rámci európskych fondov. 

• Počty kreditov pri jednotlivých predmetoch v rámci študijného programu. 
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Garantka študijného programu kompetentne reagovala na otázky v rámci diskusie. V súvislosti 

s Hodnotiacou správou PS SAAVŠ zaujala stanovisko k všeobecným odporúčaniam, ktoré boli 

adresované univerzite ako celku.  

 

Po ukončení diskusie prof. Ing. Anna Križanová, CSc. poďakovala všetkým 

garantom/spolugarantom ŠP a dekanke fakulty. Informovala, že z dôvodu neaktuálnych 

výstupov pätice garantov sa AR UNIZA uzniesla, že je nevyhnutné, aby prodekan pre 

vzdelávanie skontroloval a požiadal o aktualizáciu výstupov garantov/spolugrantov niektorých 

ŠP na fakulte, a to do 4.7.2024. Ďalej dodala, že z toho dôvodu AR UNIZA odkladá rozhodnutie 

o periodickom schvaľovaní ŠP na mieste. 

 

AR UNIZA sa aklamačným hlasovaním vyjadrila takto: 

hlasovali: 11;   za: 11;   proti: 0;   zdržal sa: 0 

AR UNIZA jednomyseľne schválila, že z dôvodu neaktuálnych výstupov pätice garantov ŠP 

odkladá rozhodnutie o periodickom schvaľovaní ŠP na mieste a je nevyhnutné, aby prodekan 

pre vzdelávanie FHV skontroloval a požiadal o aktualizáciu výstupov garantov/spolugrantov 

niektorých ŠP na FHV, a to do 4.7.2024.  

 

Informovala, že AR UNIZA oznámi svoje záverečné stanovisko po opätovnej kontrole 

výstupov garantov/spolugarantov dňa 8.7.2024. Následne bude fakulte oznámené oficiálne 

rozhodnutie a poslaný zápis. 

 

Najbližšie zasadnutie AR UNIZA sa bude konať dňa 24.6.2024 na Fakulte bezpečnostného 

inžinierstva o 14:00 hod. V závere zasadnutia sa poďakovala prítomným za účasť a za ich 

aktívny prístup. 

 

 

 

 

 

prof. Ing. Ján Čelko, CSc., v. r. 

         predseda Akreditačnej rady UNIZA 

 

 

 

 

V Žiline, dňa 31.7.2024 

 

Zapísala: JUDr. Renáta Šebestová, tajomníčka AR UNIZA, v. r.   

Schválila: prof. Ing. Anna Križanová, CSc., podpredsedníčka AR UNIZA, v. r.  

 

 

 

 

 

 

 

 


